
INFORMACE O ZASEDÁNÍ PASTORAČNÍ RADY ZE DNE 19. 11. 2024 

Dne 19. 11. 2024 se uskutečnilo zasedání Pastorační rady, při němž byly projednány následující 

záležitosti: 

Pro biřmovance byla zajištěna účast na víkendovém kurzu „Filip“ (viz předchozí jednání PRF).  

Většina členů naší pastorační rady se účastnila setkání pastoračních rad slavkovského děkanství, které 

se konalo 25. října 2024 ve Slavkově. Ti, kteří se zúčastnili, uvedli některé postřehy, které je zaujali.  

Místní duchovní správce Mgr. Jiří Plhoň seznámil přítomné s výsledky sčítání věřících, které se 

uskutečnilo v říjnu tohoto roku. Ve obcích Křenovice a Hrušky bylo odevzdáno 162 kartiček účastníků 

bohoslužeb. Sčítáním bylo zjištěno, že největší skupinu tvoří děti a mládež do cca 20 let věku. Pak 

jejich rodiče a další početnou skupinu tvoří senioři.  

Jáhen Mgr. Pavel Mikšů nastínil problematiku financování diecéze. Diecéze v současné době financuje 

platy kněží, některých jáhnů, katechetů a moderátorů pastoračních aktivit a dalších potřebných lidí 

v pracovním poměru k diecézi. Stát na financování církví bude přispívat pouze do roku 2030 (rok od 

roku nižší příspěvek). Diecéze úspěšně získává stále více prostředků z vlastní hospodářské činnosti. 

Dalším příjmem diecéze jsou dary od věřících a každá farnost musí určitý obnos peněz do diecéze také 

odvést. Pro příští rok je stanovena částka 840 Kč ročně na každého dospělého účastníka bohoslužeb 

(pro představu to znamená 20 Kč na osobu z každé nedělní sbírky, která se neodvádí na žádný 

speciální účel). Křenovice by měly odvést cca 85 tis. Kč za rok 2024. Tato částka se snižuje o příspěvky 

donátorů, zaslané přímo do diecézní nadace PULS. V příštím roce tedy celková částka, která se odvádí 

diecézi, významně vzroste.  

Místní duchovní správce informoval o současné finanční situaci křenovické farnosti. Připomněl, že 

finance přijaté při sbírce vyhlášené na nějaký speciální účel jdou cele na tento účel. Režijní náklady 

farnosti se pohybují ve výši cca 30 tis. Kč měsíčně. Celkem 420 tis. ještě farnost dluží za opravu fary. 

Členové pastorační rady doporučují informovat věřící o finanční situaci farnosti.   

PRF doporučuje také využít akci na Donátoru, kdy za každého nového donátora, přihlášeného do 

konce roku 2024, obdrží farnost jednorázový bonus ve výši 1000 Kč. 

K projednání tohoto bodu byla pozvána Ing. Eva Hrabálková, aby představila projekt adopce na dálku. 

V Křenovicích vznikl v roce 2005. V současné době se několik rodin společně podílí na podpoře 

vzdělávání v zemích třetího světa. Nyní se jedná už o několikáté dítě, které bylo takto podpořeno. 

Variantou by bylo, aby se do projektu zapojila farnost a touto formou zajistila vzdělání a další 

nezbytné potřeby dalšímu dítěti. Příspěvek je cca 7000 Kč za rok na jedno dítě. I pro velice důležitý a 

potřebný charitativní projekt, se farnost z finančních důvodů nemůže do projektu zapojit. Tento 

projekt i nadále zůstane na dobrovolnosti jednotlivých farníků.  

Členové PRF stručně zhodnotili akce, které v nedávné době proběhly ve farnosti: 

 a) ministrantská olympiáda – uskutečnila se v Telnici. Byl o ni velký zájem ze strany 

ministrantů naší diecéze (celkem 500 zúčastněných). Jednalo se o soutěžení v ministrantských 

dovednostech a ve fotbalu, florbalu ping pongu. Celkově velká spokojenost. 

 b) duchovní obnova ve farnosti – uskutečnila se 18. - 20. října. Byl o ni malý zájem. Otázkou je, 

zda duchovní obnovu pořádat či nikoliv, protože malý zájem je každoročně. Nebo jestli zvolit 

známějšího přednášejícího. Další možností je doporučit některou duchovní obnovu ve Střelicích. 

 c) farní zájezd – letos Lysicko, kladné ohlasy. Příští rok je rokem „jubilejním“. Jedním z návrhů 

je návštěva nějaké baziliky.  

Místní duchovní správce informoval, že z celkem cca 20 lektorů, kteří se v naší farnosti podílejí na této 

liturgické službě, se pravidelných setkání účastní jen menšina. Úkolem členů pastorační rady je 



osobně jednotlivým lektorům sdělit, že formování lektorů na společném setkávání je důležité. Padl i 

návrh sepsat důležité body, týkající se této služby a tyto informace jednotlivým lektorům rozdat, aby 

alespoň touto cestou byly alespoň minimálně informování/poučeni, což duchovní správce obratem 

základní informace sepsal a předal koordinátorce, aby je předala lektorům. 

Na závěr Mgr. Jiří Plhoň a jáhen Mgr. Pavel Mikšů poděkovali přítomným a ukončili jednání. Termín 

dalšího jednání bude upřesněn. 

 

 

 

INFORMACE O ZASEDÁNÍ PASTORAČNÍ RADY ZE DNE 14. 6. 2024 

Dne 14. 6. 2024 se uskutečnilo zasedání Pastorační rady, při němž byly projednány následující 

záležitosti: 

Duchovní správce Mgr. Jiří Plhoň spolu s jáhnem Mgr. Pavel Mikšů referovali o některých aktuálních 

skutečnostech: 

- projekt „Moderátor pastoračních aktivit“ (náplň činnosti: vytváření pastoračního plánu 

děkanství, koordinace a podpora realizace pastoračních aktivit, spolupráce s děkanem, 

kněžími, jáhny a pastoračními radami jednotlivých farností… 

- setkání pastoračních rad našeho děkanství: plánuje se uskutečnit na podzim 2024. 

- projekt „Stávat se tvůrci pokoje“ (představení projektu) 

- projekt „Hledám Boha“ (představení projektu) 

- „Pastorační veletrh“ – proběhne 19. 10. na BiGy v Brně, hlavní téma: „Církev bude radostná 

tehdy, když bude hlásat evangelium.“ 

Dále se pastorační rada zabývala návrhy, jak bychom ve farnosti mohli prožít přípravu na Jubilejní rok 

2025 a samotné Jubileum 2025.  

- ve dnech 28. – 30. března 2025 se uskuteční Národní pouť do Říma; podrobnější informace 

budou zveřejněny později; 

- s ohledem na prožití přípravy na Jubileum a samotného Jubilea zazněly tyto návrhy: 

modlitební setkání v přírodě (např. křížová cesta); večer chval; obohacení přípravy na 

biřmování (např. víkendový kurz Filip), víkendová duchovní obnova mimo farnost (jaro 2025). 

Termín dalšího zasedání PRF bude upřesněn. 

 

 

 

INFORMACE O ZASEDÁNÍ PASTORAČNÍ RADY ZE DNE 23. 2. 2024 

Dne 23. 2. 2024 se uskutečnilo zasedání Pastorační rady, při němž byly projednány následující 

záležitosti: 

Jáhen Mgr. Pavel Mikšů a pan Tomáš Randýsek informovali přítomné o podzimním setkání zástupců 

pastoračních rad farností v Hustopečích, jehož se zúčastnili.  



Mgr. Pavel Mikšů rovněž informoval o situaci a prognózách pastorační činnosti v brněnské diecézi 

(zejm. co se týká očekávaného úbytku počtu kněží v činné službě a zájmu o službu trvalých jáhnů).  

Členové pastorační rady vyjádřili své názory k aktivitám, které ve farnosti proběhly během Adventu a 

Vánoc, a vyslovili se ohledně jejich zachování či zrušení do budoucna. Co se týká novoročních 

bohoslužeb, po letošním zařazení tří bohoslužeb PRF navrhuje, aby byly slouženy dvě mše sv. – a sice 

v 7:30 hod. a v 10:30 hod.  

Duchovní správce informoval o plánovaném „kurzu víry“ (od září 2024 vždy v pátek po večerní mši 

sv.), jehož hlavním cílem bude příprava na biřmování (popř. na iniciační svátosti), ale který bude 

otevřen i farníkům, kteří si chtějí prohloubit své znalosti v oblasti víry, liturgie apod., a o 

připravovaném podzimním farním zájezdu (tentokrát na Lysicko a Kunštátsko). Dále se mluvilo o 

ohlášené pastorační návštěvě o. biskupa Pavla (8. března) a o obnově činnosti synodálních skupinek.  

Na dotaz, jak je to s finančními sbírkami při pohřbu, odpověděl duchovní správce, že sbírka se koná 

v případě, že je pohřeb spojen se mší sv. (vždy je to při domluvě pohřbu konzultováno se 

zarmoucenou rodinou), ne však při pohřebních obřadech beze mše sv.  

Jáhen Pavel Mikšů pak informoval, že co se týče mešních stipendií, je malá povědomost farníků. 

Pokud se v jeden den koná více mší svatých, náleží první stipendium (tzn. dar za odsloužení mše sv. na 

požadovaný úmysl) knězi, který tuto mši sv. slouží. Mešní stipendium za druhou mši sv. zasílá kněz do 

binančního fondu pro potřeby kněží, spravovaného brněnskou kapitulou (z tohoto fondu čerpala naše 

farnost před třemi lety částku 120 000,- Kč jako příspěvek na adaptaci bytu pro duchovního správce 

v budově fary). Příspěvky za křtiny, svatby či pohřby patří farnosti.  

Duchovní správce informoval členy PRF o tom, jakým způsobem bude organizována květinová 

výzdoba farního kostela. Dary na květinovou výzdobu (pokladnička pod kůrem v kostele) budou i 

nadále přijímány v souladu s CIC, kán. 1267, § 3: „Darů poskytnutých věřícími na určitý účel se může 

použít pouze k tomuto účelu.“  

Termín dalšího zasedání PRF bude upřesněn. 

 

 

INFORMACE O SPOLEČNÉM ZASEDÁNÍ PASTORAČNÍ A EKONOMICKÉ RADY ZE DNE 22. 9. 2023 

Dne 22. 9. 2023 se uskutečnilo společné zasedání Pastorační a Ekonomické rady, při němž byly 

projednány následující záležitosti: 

Jáhen Mgr. Pavel Mikšů stručně informoval přítomné o pastorační vizi diecéze: Novinkou je postupné 

zavádění Moderátorů pastoračních aktivit, které bude koordinovat generální vikář brněnské diecéze 

R.D. Mgr. Pavel Kafka. Zásadním problémem je a stále více bude značný úbytek kněží. Více úkolů v 

pastoraci budou mít jáhni a laici. Všechny změny povedou k zajištění svátostné pastorace a rozvoji 

evangelizace.  

Jáhen Mgr. Pavel Mikšů nastínil také situaci i výhledy ohledně financování církví, kněží, farnosti i 

biskupství (např. platy kněží, přiměřená částka poskytnutá za odsloužení mše sv. na daný úmysl, 

odměny pro farníky, kteří se ve farnosti aktivně angažují); bylo konstatováno, že o těchto záležitostech 

je mezi věřícími poměrně nízká informovanost, z čehož pak vznikají různé nesmyslné domněnky. 

Místní duchovní správce křenovické farnosti R. D. Mgr. Jiří Plhoň seznámil přítomné s aktuálním 

ekonomickým stavem farnosti: Při současných cenách energií pokrývají finanční příjmy farnosti (sbírky 



a dary) téměř výlučně režijní výdaje za energie. Pro snížení nákladů na vytápění kostela bude v říjnu 

svépomocně zateplena klenba kostela. Členové ekonomické a pastorační rady se zabývali otázkou, jak 

zvýšit příjmy farnosti, aby bylo možné splatit půjčku, díky níž mohla být zrekonstruována fara, a při 

tom hradit potřebné náklady na provoz a rozvoj farnosti. Několik farníků přispívá formou 

pravidelného daru převedeného na účet farnosti. Na požádání vystaví farnost dárcům potvrzení o 

přijatém daru, které lze uplatnit v ročním zúčtování daní.  

Členové vyjádřili své připomínky ke slavení liturgie, zejména k liturgickým postojům, které byly 

distribuovány na kartičkách vytištěných Biskupstvím brněnským pro všechny kostely ve své 

působnosti. Zazněla připomínka, aby se při bohoslužbě vybíraly písně jak „nové“, které si teprve 

osvojujeme, tak „známé“. Pozitivně byl přijat návrh duchovního správce vytisknout pro vnitřní 

potřebu farnosti soubor „rytmických“ písní, které se ve farnosti užívají, aby je mohli zpívat i věřící 

v lavicích.  

Byl upřesněn pastorační plán farnosti: a) Termín mše sv. s děkováním za úrodu se stanovil každoročně 

na neděli před slavností svatého Václava. b) V úterý 5. prosince (v předvečer svátku svatého Mikuláše) 

bude mše sv., v jejímž závěru přijde za dětmi „sv. Mikuláš“.   

Většinou členů PRF byl schválen záměr duchovního správce věnovat i v letošním roce výnos vánoční 

sbírky (25. 12.) na dostavbu kláštera v Drastech.  

 

INFORMACE O ZASEDÁNÍ PASTORAČNÍ RADY ZE DNE 20. 6. 2023 

Ustavující zasedání Pastorační rady se uskutečnilo dne 20. 6. 2023.  

Členové složili předepsaný slib a seznámili se se stanovami pastoračních rad brněnské diecéze.  

Dále projednali pastorační plán farnosti na rok 2023/24 a vyjádřili se k některým bodům:  

a) zachovat čtvrteční adorace i přes malou účast farníků; 
b) pokud to půjde, zachovat sobotní mše sv. s nedělní platností v Hruškách; 
c) posunout nedělní májové pobožnosti na pozdější hodinu např. 18,30 hod.; 
d) na hody (pouť) sv. Vavřince nedělat v neděli odpoledne adoraci a svátostné požehnání; 
e) na Štědrý den (r. 2023), protože vychází letos na neděli, udělat ráno pouze jednu mši sv. 

 

Byla projednána i otázka dalšího odběru časopisů, které farnost již léta odebírá – ne vždy je o ně mezi 

farníky zájem.  

Duchovní správce a jáhen informovali ostatní členy pastorační rady o stávající situaci v diecézi i o 

rámcovém výhledu do nejbližších let, zejm. co se týká rapidně se snižujícího počtu kněží v duchovní 

službě.  

Další zasedání pastorační rady se plánuje na začátek října 2023.  

 


